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متن پرسش

سلام: توی سخنرای استاد طاهرزاده یک آقایی رو مثال میزد میگفت ایشون فهمیده بوده که قسمت

اینه که خونه دار نشه و مستاجر بمونه. خوب ما باید از کجا بفهمیم قسمتمون چیه که تلاش بیخودی

و اضافی الکی نکنیم تا وقتمون تلف نشه؟ اینطوری هر کسی کمی تلاش میکند و بعد که به نتیجه

نرسید از روی تنبلی دنبال کار را نمیگیرد و میگوید صلاح نیست مثلا من خانه دار شوم. از کجا بدانیم

تلاشمان کافی بوده است. و تنبلی نکنیم.

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: اینطور نیست که ما تلاش نکنیم. بحث در آن است که اگر بدون حرص

تلاش خود را انجام دادیم و احساس کردیم گویا تقدیر دیگری برای ما رقم خورده، به همان تقدیر

راضی باشیم به همان معنایی که در آخر دعای «ابوحمزهی ثمالی» از خداوند تقاضا میکنیم: «اللَهُمَّ إنِّى

نِى مِنَ الْعَیْشِ بِمَا ى أَعْلَمَ أَنَّهُ لَنْ یُصِیبَنِى إلاَّ مَا کَتَبْتَ لِى، وَ رَضِّ أَسْأَلُکَ إیمَانًا تُبَاشِرُ بِهِ قَلْبِى، وَ یَقِینًا حَتَّ

احِمِینَ.» قَسَمْتَ لِى؛ یَا أَرْحَمَ الرَّ

بار خدایا! من از تو مسألت دارم ایمانى را به من بدهى که خودت بواسطه آن ایمان در دل من بیائى و

بالمباشره قلب مرا تصرّف نمائى، و یقینى را که با آن بدانم که هیچ گزندى و واردهاى به من نمىرسد

مگر آنچه را که تو براى من مقدّر نمودهاى، و مرا از زندگانى به مقدارى که براى من معیّن نمودهاى و

بهره دادهاى راضى و خشنود گردانى؛ اى خداوند أرحم الرّاحمین! موفق باشید


